

Title (en)
Two- and/or three-dimensional logical game.

Title (de)
Ebenes und/oder räumliches Logikspielzeug.

Title (fr)
Jeu logique plan et/ou spatial.

Publication
EP 0054886 A1 19820630 (DE)

Application
EP 81110449 A 19811215

Priority
HU 301780 A 19801216

Abstract (en)
The logical game has symbol bodies, game surface(s) and/or game surface parts, the symbol bodies and the game surface(s) being movable relative to one another. The essence of the invention consists in the fact that closed, or closed and closable tracks (3) and/or track systems (4) are arranged on the game surface(s) (1) and/or game surface parts (2) in such a way that the tracks (3) and/or track systems (4) can be dismantled by the direct or indirect displacement or rotation of at least one track portion (5) and/or one track (3). The displaced or rotated track portion(s) (5) and/or track(s) (3) is/are of suitable construction for closing the dismantled or closable tracks (3) and/or track systems (4) and displaceable or rollable symbol bodies (9), which advantageously fill these tracks (3), are arranged in or on all tracks (3). <IMAGE>

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft ein ebenes und/oder räumliches Logikspielzeug, das Symbolkörper, Spielfläche/n/und/oder Spielflächenteile aufweist, wobei die Symbolkörper und die Spielfläche/n/ im Vergleich zueinander beweglich sind. Das Wesen der Erfindung besteht darin, dass auf der/den/ Spielfläche/n/ (1) und/oder Spielflächenteilen (2) geschlossene, oder geschlossene und schliessbare Bahnen (3) und/oder Bahnsysteme (4) derart angeordnet sind, dass die Bahnen (3) und/oder Bahnsysteme (4) durch die direkte oder indirekte Verschiebung oder Verdrehung von wenigstens einem Bahnabschnitt (5) und/oder einer Bahn (3) zerlegbar sind. Der/ die/ verschobene/n/ oder verdrehte/n/ Bahnabschnitt/e/ (5) und/oder Bahn/en/ (3) ist/ sind/ zur Schliessung der zerlegten oder schliessbaren Bahnen (3) und/oder Bahnsysteme (4) geeignet ausgebildet und in oder auf sämtlichen Bahnen (3) sind diese Bahnen (3) vorteilhafterweise ausfüllende, verschiebbare oder rollbare Symbolkörper (9) angeordnet.

IPC 1-7
A63F 9/08

IPC 8 full level
A63F 9/00 (2006.01); **A63F 9/08** (2006.01)

CPC (source: EP)
A63F 9/0803 (2013.01); **A63F 9/0857** (2013.01); **A63F 9/0823** (2013.01)

Citation (search report)
• US 2043506 A 19360609 - MEAGHER COSTIGAN WILLIAM
• US 2974957 A 19610314 - HARTLEY STEINHARDT IRVING
• HU 170062 A
• WO 8200101 A1 19820121 - GENERALIMPEX MAGYAR KULKERESKE [HU], et al
• US 3677547 A 19720718 - HICKS ALAN A
• GB 2070946 A 19810916 - KONSUMEX KUELKERESKEDELMI VALL
• DE 668946 C 19381212 - GERTRUD HERTEL GEB HERLING

Cited by
EP0062395A1; FR2549381A1; GB2145633A; US4836547A; US4735417A; EP0089581A1; US4522402A; US4872682A; US4493487A; CN1074613C; USD952758S; WO8203792A1; WO9003206A1

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE FR GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0054886 A1 19820630; AU 7840781 A 19820923; BR 8108121 A 19820928; DK 557381 A 19820617; GR 77626 B 19840925; HU 182815 B 19831128; JP S57145675 A 19820908; PT 74135 A 19820101; PT 74135 B 19830721; ZA 818589 B 19821124

DOCDB simple family (application)
EP 81110449 A 19811215; AU 7840781 A 19811209; BR 8108121 A 19811215; DK 557381 A 19811216; GR 810166806 A 19811216; HU 301780 A 19801216; JP 20233981 A 19811215; PT 7413581 A 19811215; ZA 818589 A 19811210